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Núm. 6: Cartells, fulls informatius, tríptics 
 
 

 
Els cartells, els fulls informatius, els tríptics, etc. són textos que pretenen captar 
l’atenció del lector per oferir-li informació d’una manera clara, ràpida i, de 
vegades, convincent. Acostumen a tenir imatges, dibuixos, colors, diferents 
tipus de lletres, etc. 
 
És per això que hi tenen molta importància els recursos gràfics, com ara l’ús de 
les majúscules o minúscules (vegeu Bocins de Llengua núm. 5) i de les 
abreviacions (vegeu Bocins de Llengua núm. 3 i 4). 
 
A continuació us expliquem tota una sèrie de qüestions que també s’han de 
tenir en compte. 
 
L’apòstrof davant de xifres 
 
Els articles el, la i la preposició de s’apostofen davant els cardinals i els ordinals 
que es llegeixen amb vocal inicial, tant si són escrits amb xifres aràbigues com 
romanes. 
 
Exemples:  
 
L’1 de novembre 
L’XI Festival de Música Clàssica 
 
Cal tenir en compte, però, que la una, quan es refereix a l’hora, no s’apostrofa, 
tant si s’escriu amb números com amb lletres: 
 
La una del migdia/La 1 del migdia 
 

Les hores  
 
Convé expressar l’hora en xifres per claredat. L’hora s’ha de separar dels 
minuts amb un punt, mai amb una coma (les comes són per indicar decimals): 
 
El curs és de 9 a 14.30 h 
 
Quan es tracta d’hores en punt no cal posar 9.00 h. És suficient expressar-ho 
de la manera següent: 9 h 
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Després de l’abreviatura d’hora no s’ha de posar cap punt perquè es tracta d’un 
símbol. 
 
Hi col·labora/Hi col·laboren  
 
Cal fer la concordança entre el subjecte, en aquest cas les entitats que hi 
col·laboren, i el verb col·laborar; de manera que, si hi ha més d’una entitat 
col·laboradora, el verb haurà d’aparèixer en plural. 
 
Així doncs, hem de dir: 
 
Hi col·labora: Ajuntament de Sant Boi de Llobregat 
Hi col·laboren: Ajuntament de Sant Boi de Llobregat i Generalitat de Catalunya 
 
Pel que fa al pronom feble hi, no l’hem d’oblidar perquè aquest substitueix el 
complement sobreentès (l’Ajuntament de Sant Boi col·labora en el Taller de 
reparació de bicicletes, per exemple). 
 
En català aquests pronoms han d’aparèixer necessàriament quan la frase ho 
requereix. Altres exemples: 
 
Hi col·labora: 
Ho organitza: 
 
Altres solucions possibles són:  
 
Col·laboradors/Amb la col·laboració de: 
Organitzadors/Amb l’organització de: 
 
 
 
 
 


